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Aanleiding voor het onderzoek zijn problemen 
met de kwaliteit van natuurgrasvelden. Evers 
besloot de proef op de som te nemen en 
velden te onderwerpen aan de normeringen 
van NOC*NSF en de KNVB. Die velden worden 
normaliter namelijk niet gekeurd op basis van 
de normeringen, wat bij kunstgrasvelden wel 
het geval is.

130 proefvelden
In het Nijmeegse Goffertstadion organiseerde 
de BSNC op 19 februari een themabijeen-
komst, waarin Evers de resultaten presen-
teerde aan de sportveldenbranche. Hij deed 
voor zijn onderzoek metingen op 130 verschil-
lende natuurgrasvelden, allemaal met zand als 
basis. Daartoe behoorden 86 wedstrijdvelden 

en 44 trainingsvelden. Evers keek naar de 
constructie- en sporttechnische kwaliteit van 
de velden. Daarbij kwam hij tot de volgende 
bevindingen.

Resultaten
De resultaten liegen er niet om: bij drie van de 
vier categorieën voldoet de meerderheid van 
de velden niet aan de norm. Sporttechnisch 
voldoet zelfs geen enkel wedstrijdveld, al 
is dat te wijten aan de norm voor energie-
restitutie, die onhaalbaar bleek. Als deze 
buiten beschouwing gelaten wordt, voldoet 
ongeveer een zesde van de wedstrijdvelden 
aan de sporttechnische eis. Het contrast met 
trainingsvelden, waar 84 procent aan de sport-
technische eis voldoet, is groot. Dat verschil 
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komt volgens de BSNC door de ruimere norm 
voor energierestitutie en balrol die geldt voor 
trainingsvelden.

Aan de grashoogte voldeden de meeste vel-
den wel. De BSNC constateert verder dat er bij 
wedstrijdvelden een duidelijke relatie te zien 
is: velden die constructietechnisch niet vol-
doen, voldoen vaak sporttechnisch ook niet. 
Bij trainingsvelden is dat patroon er niet. De 
BSNC concludeert dat er een discrepantie zit 
tussen wat volgens de constructietechnische 
norm als acceptabel wordt geacht en wat er 
in de sporttechnische norm wordt geëist ten 
aanzien van de balrol. Op basis daarvan moet 
er gehandeld worden.

Aanbevelingen
Naar aanleiding van het Lumbricus-onderzoek 
doet de BSNC een aantal aanbevelingen. Zo 
wil de branchevereniging de norm voor ener-

gierestitutie in de sporttechnische norm voor 
wedstrijdvelden vervangen door een norm 
voor de hardheid. Verder pleit ze voor normen 
voor de maximaal toelaatbare viltdikte en het 
actuele vochtgehalte in de bovenste 6 cm van 
een toplaag. Ook wil de BSNC een scherpere 
norm voor de grashoogte in de sporttechni-
sche norm voor wedstrijdvelden. Voor wed-
strijdvelden en trainingsvelden wordt boven-
dien voorgesteld om de constructietechnische 
norm zodanig aan te passen dat er een schra-
lere toplaag ontstaat. Over deze aanbevelin-
gen is de BSNC in gesprek met de KNVB.

Het mag duidelijk zijn dat het onderzoek naar 
natuurgrasvelden behoorlijk wat losgemaakt 
heeft in de branche. Met de aanbevelingen 
van de BSNC krijgt dit ongetwijfeld nog een 
vervolg. Wil je meer weten over het onder-
zoek? Bestel dan het volledige rapport via  
www.bsnc.nl.
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